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P R O T O K Ó Ł Nr XL/2014 

z obrad XL, Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 26 lutego 2014 roku  

w Sali Konferencyjnej Ośrodka Sportu i Rekreacji 

 w Blachowni przy ul. Sportowej 1. 

 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 13 
00

, zakończono o godz. 15 
30

. 

Przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni – Henryk Kania 

 

W obradach uczestniczyło 13 radnych, co stanowi 87% ustawowego składu Rady. 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni, 

Radny Powiatowy, 

Skarbnik Gminy 

Radca Prawny, 

Dyrektor Biblioteki, 

Dyrektor MDK 

Kierownicy Referatów, 

Kierownik MOPS, 

Sołtysi, 

Mieszkańcy, 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Interpelacje Radnego Krzysztofa Imiołka. 

5. Opinia Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa. 

6. Opinia Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej. 

7. Uchwała Nr 254/XL/2014 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, 

Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

8. Uchwała Nr 255/XL/2014 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady 

na rok 2014. 

9. Uchwała Nr 256/XL/2014 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni 

na rok 2014. 

10. Uchwała Nr 257/XL/2014 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego 

nr 15 położonego przy ul. Bankowej 4 w Blachowni. 

11. Uchwała Nr 258/XL/2014 w sprawie statutu Miejskiego Domu Kultury w Blachowni. 

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2013. 

13. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa za rok 2013. 

14. Sprawozdanie z działalności Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, 

Promocji Gminy i Integracji  Europejskiej za . 

15. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 
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Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołów z sesji Nr XXXVIII i Nr XXXIX. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, Infrastruktury, 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady 

na rok 2014. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni 

na rok 2014. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego 

nr 15 położonego przy ul. Bankowej 4 w Blachowni. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie statutu Miejskiego Domu Kultury w Blachowni. 

13. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej.  

14. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki 

Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

15. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji  Europejskiej. 

16. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad XL Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad. 

Ad pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Henryk Kania otwierając obrady Sesji przywitał Radnych, 

P. Burmistrz, Kierowników, Dyrektorów, Sołtysów i wszystkich przybyłych gości.  

W obradach uczestniczy 13 Radnych, co stanowi 87% ustawowego składu Rady w związku z tym 

podejmowane uchwały będą prawomocne. 

 

Ad pkt. 2. 

Proponowany porządku obrad został przyjęty bez zmian. 

 

Ad pkt. 3. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania prosił o usprawiedliwienie nieobecności 

Radnego Macieja Ryś i Radnego Marka Kułakowskiego na sesji nadzwyczajnej w dni 29 stycznia 

2013 roku z powodu spraw zawodowych, oraz na dzisiejszej sesji nieobecności Radnej Bożeny 

Forma z powodu choroby, Radnego Macieja Ryś z powodu spraw zawodowych.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Jerzy Zdunek prosił o usprawiedliwienie nieobecności Radnego Marka 

Kułakowskiego w dniu 21.02.2014 roku z powodu ważnych spraw zawodowych. 
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Przewodnicząc Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik prosiła o usprawiedliwienie 

nieobecności na posiedzeniu Komisji w dniu 10 lutego 2014 roku Radnego Macieja i w dniu 24 

lutego 2014 Radnej Wiesławy Gmyrek z powodu wcześniej umówionej wizyty u kardiologa, 

i Radnego Sławomira Liska z powodu ważnych spraw zawodowych.  

Radny Jerzy Zdunek prosił o usprawiedliwienie swojej nieobecności w dniu 25 lutego 2014 

roku na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej z powodu spraw zdrowotnych.  

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał prosił o usprawiedliwienie 

nieobecności na posiedzeniu Komisji w dniu 25 lutego 2014 roku Radnej Bożeny Forma 

z powodu choroby oraz swoje z powodu ważnych spraw rodzinnych. 

Wszystkie usprawiedliwienia zostało przyjęte jednogłośnie 13 radnych „za”, 0 głos „wstrzymuję 

się”, 0 głosów „przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 4. 

Radna Małgorzata Sukiennik poinformowała, że zapoznała się z protokołem z Sesji Rady 

Miejskiej w Blachowni: Nr XXXVIII z dnia 20 grudnia 2013 roku i protokołem z sesji Nr XXXIX 

z dnia 29 stycznia 2014 roku stwierdziła, że protokół rzetelnie odzwierciedla przebieg obrad 

prosiła o ich przyjęcie. 

Radna Edyta Mandryk poinformowała, że nie zgadza się z zapisem w protokole nr XXXVIII 

z dnia 20 grudnia 2013 roku dotyczącym głosowania nad wieloletnią prognozą finansową, 

ponieważ przed głosowaniem uchwały opuściła salę. Uważa, że głosów „za” przyjęciem uchwały 

było 9 a nie 10.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poinformował, że wyjście z sali powinno być 

zgłoszone Przewodniczącemu i po wyrażeniu zgody odnotowane w protokole. Takiej informacji 

nie było. Zaproponował przegłosowaniu wniosku. 

Radny Jerzy Zdunek wnioskował o zmiany protokołu Komisji Uchwał i Wniosków, który jest 

integralną częścią protokołu z sesji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poddał pod głosowanie wnioski dotyczące 

zmiany zapisów w protokołach: 

Poddał pod głosowanie wniosek kto jest za przyjęciem zmiany do protokołu „9 głosów „za – 

trzech radnych było „za” zamianą zapisu w protokole, 

Następnie zapytał kto jest za pierwotną wersją protokołu „10” głosów „za” siedmiu radnych było 

„za”, trzech  radnych „wstrzymało się” od głosów.  

Na sali obecnych  

13 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów 

z Sesji Rady Miejskiej w Blachowni: Nr XXXVIII z dnia 20 grudnia 2013 roku i protokołu 

z sesji Nr XXXIX z dnia 29 stycznia 2014 roku. Protokoły zostały przyjęte większością 

w stosunku 11 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”, 1 głos „przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych 

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

 Radna Małgorzata Sukiennik. 

 Radny Jacek Rogut. 

 Radny Andrzej Wypchlak. 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków. 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów „za”. 
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Na sali obecnych 13 radnych. 

Ad pkt. 6: 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że w okresie od 20 grudnia 2013 roku do 26 

lutego 2014 roku wykonano następujące zadania:  

1. Wydano sześć decyzji zatwierdzających podział nieruchomości. 

2. Sporządzono wykaz opłat rocznych na rok 2014, obejmujący 1090 użytkowników 

wieczystych gruntów stanowiących własność Gminy Blachownia. 

3. Rozpisano i rozstrzygnięto przetarg na wykonanie operatów szacunkowych na sprzedaż 

lokali mieszkalnych i nieruchomości w 2014 roku.  

4. W dniu 24 stycznia 2014 roku przeprowadzono przetargi na dwa lokale mieszkalne przy 

ul. Sportowej i ul. Parkowej, które zakończyły się negatywnie z powodu braku wpłaty 

wadium.  

5. 14 lutego przeprowadzone zostały przetargi na lokale mieszkalne przy: ul. Kubowicza, ul. 

Bankowej i ul. Żeromskiego. Sprzedany został lokal przy ul. Żeromskiego za cenę 

91.300,00 zł. 

6. Na dzień 28 lutego 2014 roku ogłoszono kolejny przetarg na działki budowlane położone  

w Starej Gorzelni przy ul. Mostowej ( cena wywoławcza w zależności od powierzchni 

działki od 52.691 zł do 84.177 zł). 

7. Przygotowano projekt uchwały o sprzedaży lokalu przy ul. Bankowej w Blachowni. 

8. Podpisany został akt notarialny ze Spółdzielnią Mieszkaniową w Blachowni 

na wygaszenie użytkowania wieczystego działek stanowiących ul. Miodową.  

9. Wydane zostały cztery decyzje dotyczące zwrotu podatku akcyzowego dla rolników. 

10. Do dnia 24 lutego br. na wniosek 22 użytkowników wieczystych zastosowano 50% 

bonifikaty opłaty rocznej. 

11. Przeprowadzono kontrolę w budynkach mieszkalnym osób, które ubiegały się 

o przyznanie dofinansowania zadań polegających na usuwaniu wyrobów zawierających 

azbest. Podpisano dwie umowy dofinansowania. 

12. Wydano decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięć polegających 

na utworzeniu punktu zbierania odpadów nie niebezpiecznych w Łojkach. 

13. Wydano decyzję odmawiającą ustalenia środowiskowych uwarunkowań dla instalacji 

należących do FMC Mikoda zlokalizowanych w Blachowni przy ul. 1 Maja. 

14. Wydano 45 decyzji o przyznaniu dodatku mieszkaniowego dla najemców lokali 

komunalnych, właścicieli mieszkań komunalnych, właścicieli mieszkań spółdzielczych.  

15. Wydano pięć decyzji przyznających dodatek energetyczny. 

16. 10 osób wystąpiło o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 

Skompletowano wnioski i przekazano urbaniście celem wydania decyzji. 

17. Wydano trzy opinie dotyczące budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

18. Uzgodniono projekty przebiegu trasy w drogach gminnych (wodociągowych, 

telekomunikacyjnych, energetycznych). 

19. Wystąpiono do Ministerstwa Sportu o dofinansowanie kosztów zatrudnienia Animatora 

na obiekcie ORLIK. 

20. Przekazano do wielu jednostek sprawozdania miedzy innymi do Urzędu 

Marszałkowskiego, Głównego Urzędu Statystycznego. 

21. Ogłoszony i rozstrzygnięty został przetarg na Dostawę energii elektrycznej na potrzeby 

obiektów stanowiących własność Gminy Blachownia. Wygrała Firma CORRENTE Sp. 

z o.o. z siedzibą w Ożarowie Mazowieckim. 

22. Drugi przetarg na „Dostawę energii elektrycznej na potrzeby oświetlenia dróg i miejsc 

publicznych na terenie Gminy Blachownia”. Wygrała Firma TAURON Sprzedaż Sp. z o.o. 

z siedzibą w Krakowie. 

23. Ogłoszony został przetarg na „Remont dróg w gminie Blachownia”. Obecnie trwają prace 

Komisji Przetargowej. 
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24. Wystąpiono do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Częstochowie 

o sprawdzenie infrastruktury technicznej w remontowanych drogach. 

25. Zostały wymienione zawory termostatyczne w budynku OSP w Blachowni. 

26. Wykonano demontaż i montaż kotła centralnego ogrzewania w budynku Szkoły 

Podstawowej w Cisiu. 

27. Prowadzone są kontrole dotyczące pozbywania się nieczystości płynnych w Ostrowach 

w ulicach, w których wykonana została kanalizacja. 

28. Zakupiono nowe kosze uliczne (będą wymieniane te, które są zniszczone).  

29. Dokonano 37 wymeldowań z pobytu stałego i dokonano 38 zameldowań na pobyt stały. 

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że otrzymaliśmy dofinansowanie do zadań 

inwestycyjnych: modernizacji boiska w Łojkach, placów zabaw i boiska w Konradowie. 

Ponadto otrzymaliśmy środki pozabudżetowe w wysokości ponad 200 tyś., przeznaczone 

na remont ulicy Bankowej są to środki celowe na infrastrukturę istniejącą.  

Remont drogi jest konieczny, ponieważ korzysta z niej bardzo dużo mieszkańców Osiedla 

Komunalnego, osoby uczęszczające na ryneczek. Ponadto poprawi się bezpieczeństwo uczniów 

uczęszczających do Gimnazjum. 

 

Ad pkt. 7 

Radna Wiesława Gmyrek złożyła interpelacje w sprawie: 

1. Przeprowadzenia analizy obecnego przewoźnika Przedsiębiorstwa Komunikacji 

Samochodowej w Częstochowie, ponieważ mieszkańcy informują o częstych spóźnieniach 

autobusów oraz przypadkach braku kursów. Sytuacje te powodują spóźnienia do pracy.  

2. Wystąpienia do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad o instalację sygnalizacji świetlnej na 

ulicy przy przejeździe kolejowym, ponieważ ulica jest bardzo ruchliwa. Zamontowane 

obecnie pulsacyjne światła ostrzegawcze i znaki drogowe 

nie ograniczają prędkości pojazdów. Ponadto światła pulsacyjne nie działają 

w okresach dużego zachmurzenia tym samym nie zabezpieczają bezpieczeństwa 

mieszkańców, użytkowników drogi.  

3. W zmożenia patroli policyjnych w celu zwrócenia uwagi na tworzone wysypiska śmieci w 

Ostrowach. 

Ponadto zapytała: czy otrzymane środki finansowe, o których informowała Pani Burmistrz 

można wykorzystać na wykonanie nakładki asfaltowej w Ostrowach 

w drogach, w których wykonano kanalizację sanitarną. 

 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelacje w sprawie: 

 Drogi między garażami, która jest niszczona przez ciężki sprzęt dojeżdżający  

do budowanego ryneczku zapytał czy po zakończeniu inwestycji droga zostanie 

przywrócona do stanu pierwotnego? 

 Zaśmieconego lasu za ogrodzeniem Gimnazjum. Prosił o zwrócenie uwagi właścicielowi 

terenu.  

 Drogi pomiędzy sklepikiem „Piekarni Musiorski” a PPHU „SPOŁEM” . Samochody 

dostawcze i osobowe często blokują wjazd. Zaproponował ustawienie znaku droga 

przeciwpożarowa, który być może rozwiąże problem.  

 Wycieku amoniaku na terenie dawnej huty przy ul. Sienkiewicza. Prosił 

o informacje w tej sprawie. 

Radny Krzysztof Imiołek złożył interpelacje w sprawie:  

 Przejęcia na rzecz Gminy trzech akwenów wodnych po południowej stronie zalewu, 

stanowiących własność Skarbu Państwa (interpelacja w załączeniu 

do protokołu).  
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 Zwiększenia dotacji dla Ośrodka Sportu i Rekreacji Sp. z o.o. o kwotę 15 tyś. zł 

(interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 Regulacji stanu prawnego dróg i przejęcia terenów od PKP (interpelacja 

w załączeniu do protokołu). 

 Zagospodarowania terenu w obrębie budowanego targowiska i przy 

ul. Kubowicza (interpelacja w załączeniu do protokołu).  

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że zostało przekazane dofinansowanie dla 

Ośrodka Sportu i Rekreacji, zakupiono sprzęt do utrzymania terenów zielonych.  

Stwierdziła, że interpelacje Radnego Krzysztofa Imiołka są przedwczesne, ponieważ inwestycje 

są w trakcie realizacji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poparł interpelację Radnej Wiesławy Gmyrek 

w sprawie zainstalowania sygnalizacji świetlnej przy przejściu przez ulicę z Częstochowy 

do Herb. Uważa, że sygnalizacja ułatwiła wyjazd na ulicę Częstochowską przy torach kolejowych 

z ulic: Sienkiewicza, Zielonej.  

 

Ad pkt. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poinformował, że: 

 Radna Małgorzata Sukiennik w dniu 10 lutego 2014 roku złożyła wniosek 

o powołanie jej do składu osobowego Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki 

Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

 W dniu 18 lutego 2014 roku Radny Andrzej Wypchlak złożył również wniosek 

o powołanie go do składu osobowego Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki 

Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poddał pod głosowanie wnioski. 

Kandydatura Radnej Małgorzaty Sukiennki do składu osobowego Komisji Budżetu, 

Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa została przyjęta 

jednogłośnie 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

Kandydatura Andrzeja Wypchlaka do składu osobowego Komisji Budżetu, Infrastruktury, 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa została przyjęta jednogłośnie 

13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Sukiennik odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki 

Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

 

Uchwała Nr 254/XL/2014 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, Infrastruktury, 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa zostało podjęta jednogłośnie 

13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poinformował, że,: 

 Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 25.02.2014 wprowadziła zmiany do planu 

pracy w związku z tym zmieniony został załącznik Nr 1 do projektu uchwały, który Radni 

otrzymali przed sesją 
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 Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa na posiedzeniu w dniu 21.02.2014 wprowadziła zmiany do planu pracy w 

związku z tym zmieniony został załącznik Nr 2 do projektu uchwały, który Radni 

otrzymali przed sesją. 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Jerzy Zdunek nawiązał do planu pracy Komisji Polityki Społecznej , Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji Europejskiej i stwierdził, że w planie pracy 

jest zawarty punkt  „Informacja o dotacji udzielonej dla Przedszkola „Wesołe Sowy” 

w Blachowni.”. Uważa, że w tym punkcie powinno być ujęte również drugie przedszkole 

prywatne. 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej , Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji  

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik wyjaśniła, że Przedszkole „Wesołe 

Sowy” zostało ujęte w planie ze względu na opinie mieszkańców. W planie nie ujęto 

nowoutworzonego przedszkola, ponieważ dopiero rozpoczęło swoją działalność. 

Radny Krzysztof Imiołek uważa, że w planie Komisji powinna być zawarta ocena placówek 

oświatowych a nie informacja dotycząca placówek oświatowych działających. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania wyjaśnił, że w informacji może być zawarta 

ocena, Komisja wypracuje stanowisko w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Sukiennik odczytała projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji informacja Rady na rok 2014 uchwała  

 

Uchwała Nr 255/XL/2014 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady 

na rok 2014 została podjęta większością głosów w stosunku 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

2 głosy „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 10 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Krzysztof Imiołek zaproponował ująć w planie pracy rady temat „Ocena realizacji 

uchwał i wniosków w czteroletniej kadencji rady stanowiącej podsumowanie pracy rady 

i organu”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania wyjaśnił, że w planie Komisji jest ujęty taki 

punkt i Komisja może przedłożyć radzie w tej sprawie informację.  

 

Radna Edyta Mandryk uważa, że powinna być przedłożona informacja na temat gospodarki 

odpadami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Kania poinformował, że w planie pracy komisji jest 

taki punkt ujęty. W porządku obrad sesji zawsze można ująć tematy problemowe.  

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Sukiennik odczytała projekt 

uchwały. 

 

Uchwała Nr 256/XL/2014 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni na rok 

2014 została podjęta większością głosów w stosunku 10 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymuje się”, 

0 głosów „przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 11 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinie Komisji w sprawie 
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wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 15 położonego przy ul. Bankowej 4 

w Blachowni. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radna Edyta Mandryk apelowała do radnych o przekazanie mieszkania na rzecz pierwszej 

rodziny wielodzietnej na liście oczekujących na mieszkanie, ponieważ uważa, że mieszkanie 

pokój z kuchnią dla rodziny dwie osoby dorosłe z trojką dzieci jest za małe.  

Wnioskuje o przekazanie lokalu mieszkalnego dla pierwszej wielodzietnej rodziny na liście 

(uważa, że wielodzietna rodzina to dwie osoby dorosłe i trójka dzieci). 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma wyjaśniła, że obowiązują zasady przydziału mieszkań, ·od 

których nie można odstępować. Sytuacja rodzin oczekujących na mieszkania jest trudna jednak 

nie można brać pod uwagę interesu tylko jednej rodziny, lecz ogółu. Gmina pomaga ludziom 

znajdującym się w trudnych sytuacjach poprzez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, dodatki 

mieszkaniowe. Lokale znajdujące się w zasobie Gminy dwupokojowe są przeznaczane 

do sprzedaży natomiast lokale jednopokojowe są przydzielane poklei rodzinom z listy, które 

spełniają warunki żeby takie mieszkanie otrzymać i takie mieszkania otrzymują.  

Radny Krzysztof Imiołek zapytał czy mieszkania są siedmiokrotnie wystawiane do sprzedaży?  

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że na każdej sesji przekazuje szczegółową 

informacje w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Sukiennik odczytała projekt 

uchwały. 

Uchwała Nr 257/XL/2014 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego 

nr 15 położonego przy ul. Bankowej 4 w Blachowni została podjęta większością głosów 

w stosunku 10 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”, 2 głosy „przeciw”.  

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 12 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji w sprawie uchwalenia statutu Miejskiego Domu Kultury w Blachowni. 

 

Uchwała Nr 258/XL/2014 w sprawie statutu Miejskiego Domu Kultury w Blachowni została 

podjęta jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 13 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał złożył sprawozdanie z działalności 

Komisji za rok 2014 (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Ad pkt. 14 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Jerzy Zdunek złożył sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2014 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Ad pkt. 15 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Sukiennik złożyła sprawozdanie z działalności 

Komisji za rok 2014 (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
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Ad pkt. 16 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma udzieliła odpowiedzi na zgłoszone interpelacje: 

 

Radnej Wiesławie Gmyrek w sprawie: 

 Przeprowadzenia analizy obecnego przewoźnika Przedsiębiorstwa Komunikacji 

Samochodowej odpowiedziała, że sprawa komunikacji jest trudna Gminy nie stać na wymianę 

przewoźnika. Zmiana na MPK wymaga bardzo dużych środków finansowych. 

 Sygnalizacji świetlnej przy drodze krajowej poinformowała, że w tej sprawie zwróci 

się do odpowiednich organów, jeżeli nie będą wymagane środki finansowe działania będą 

podjęte w tym roku.  

 Śmieci odpowiedziała, że Zarząd Mieniem Komunalnym kilkakrotnie wykrył sprawców 

„podrzucanych” śmieci cały czas prowadzona jest akcja w tej sprawie. Prosiła o zgłaszanie 

takich sytuacji na Komisariat. Poinformuje Komendanta o wzmożenie patroli policyjnych 

w miejscach, w których szczególnie są wyrzucane śmieci.  

 

Radnemu Markowi Kułakowskiemu w sprawie: 

 Drogi między garażami odpowiedziała, że po zakończeniu inwestycji tereny w okolicy 

ul. Kubowicza zostaną naprawione. Jeżeli będą środki finansowe droga zostanie wyrównana.  

 Zaśmieconego lasu za ogrodzeniem Gimnazjum, poinformowała, że teren należy 

do Nadleśnictwa.  Właściciel zostanie poproszony o uprzątniecie terenu. 

 Drogi pomiędzy sklepikiem „Piekarni Musi orski” a PPHU „SPOŁEM” blokowanej przez 

samochody dostawcze wyjaśniła, że nie ma możliwości ustawienia znaku „droga 

przeciwpożarowa”, ponieważ przepisy określają gdzie można ustawić taki znak. Będzie 

można zastanowić się nad innym rozwiązaniem problemu.  

 Wycieku amoniaku poinformowała, że w jednym z przedsiębiorstw zostały przywiezione do 

odzysku zgary aluminiowe, które gdy są wilgotne wydzielają amoniak.  

O wycieku zostały powiadomione Państwowa Straż Pożarna, Wojewódzki Inspektorat 

Ochrony Środowiska. Przedsiębiorstwo została wezwane do usunięcia z magazynowanych 

rzeczy. Kilkakrotnie były prowadzone badania przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony 

Środowiska, które nie wykazały zagrożenia. Wokół składowiska nie było zagrożenia. Kontrole 

nadal będą prowadzone przez WIOŚ.  

 

Radnemu Krzysztofowi Imiołkowi w sprawie:  

 Przejęcia na rzecz Gminy trzech akwenów wodnych po południowej stronie zalewu 

odpowiedziała, że akweny są również własnością Gminy wraz z alejkami i terenami 

przyległymi do zbiornika. Walory turystyczne akwenu zostaną wykorzystane wiąże się to z 

dużymi nakładami finansowymi. Gmina ubiega się o środki unijne na lata 2014 – 2020. 

 Regulacji stanu prawnego terenów poinformowała, że sukcesywnie trwa regulacja prawna. 

Nie wszystkie tereny Gmina może przejąć bez kosztowo.  

PKP nie złożyło Gminie propozycji przekazania swoich budynków oraz terenów. Przejęcie 

wiąże się z dużymi kosztami Gmina na ten cel nie ma środków. 

Na pozostałą część interpelacji zostanie udzielona odpowiedz pisemna.  

 Zagospodarowania terenu w obrębie budowanego targowiska i przy ul. Kubowicza 

odpowiedziała, że po zakończeniu inwestycji tern wokół ulicy Kubowicza zostanie 

zagospodarowany. 

 

Ad pkt. 17 

Radny Marek Kułakowski zapytał, dlaczego wielodzietna rodzina otrzymała propozycje 

przydziału mieszkania większego niż dwupokojowego i dlaczego nie przyjęła mieszkania? 
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Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że pierwsza rodzina na liście dostaje 

przydział mieszkania, które znajduje się w zasobie komunalnym Gminy. 

Czynsz w zaproponowanym mieszkaniu jest niski natomiast koszty ogrzewania wysokie. 

 

Radny Marek Kułakowski stwierdził, że sprawozdanie Komisji Rewizyjnej nie zostało 

przedstawione w terminie wskazanym w statucie gminy tj. do 31 stycznia. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania wyjaśnił, że nie ma rygorów prawnych z tego tytułu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił Radzie sprawozdanie z działalności komisji, 

które rada przyjęła do wiadomości. 

 

Radna Wiesław Gmyrek prosiła o przedstawienie informacji w sprawie sytuacji szpitala w 

Blachowni. 

Z pośród mieszkańców P.Gawęda również prosił również o informacje w tej sprawie. 

Radny Powiatu Częstochowskiego Piotr Kurkowski przybliżył sytuację szpitala w Blachowni. 

Za przejęcie majątku od poprzedniego dzierżawcy p. Skrzypczyńskiego i przekazaniu 

nowemu dzierżawcy Polskiej Grupie Medycznej w Gliwicach odpowiedzialna była komisja 

powołana przez Starostę Częstochowskiego.  

Radni Rady Powiatu Częstochowskiego zostali zaproszeni do szpitala w dniu 7 stycznia 

2014 roku. Podczas wizji stwierdzili, że sprzęt medyczny należący do Starostwa został 

zabezpieczony na oddziale intensywnej terapii, w zamkniętym pomieszczeniu, opieczętowany. 

Pomieszczenia zostały zostawione w dobrym stanie.  

Informacje o usuniętych kolektorach słonecznych i powyrywanych kranach są nieprawdziwe, 

ponieważ znajdują się na miejscu. Sale operacyjne zostały pozostawione puste. Stałe elementy 

elektryczne zostały odkręcone. Oddziały są w dobrym stanie wymagają jedynie pomalowania.  

Ponadto w szpitalu prowadzone są roboty budowlane, przebudowywana jest izba przyjęć. 

Nowy dzierżawca Polska Grupa Medyczna rozdziela izbę przyjęć na izbę dla dzieci i dla 

dorosłych. Zakończenie robót budowlanych planowane jest na luty. 

Nie ma informacji, od kiedy szpital zacznie przyjmować pacjentów, kiedy zostanie 

podpisany kontrakt z Narodowym Funduszem Zdrowia.  

Ad pkt. 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XL sesję Rady 

Miejskiej. 

 

Protokołowała           

          Przewodniczący  
Iwona Gawlik          Rady Miejskiej  

           

  Henryk Kania 


